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“When I heard this, I sat down and wept. In fact, for days I mourned, fasted, and 
prayed to the God of heaven.”  Nehemiah 1:4 (NLT) 
 
 
What problem on God’s radar needs to be in my heart?  
 
 
Until a problem touches my _______________________ it won’t hit my 

_______________________.  

 
“You know very well what trouble we are in. Jerusalem lies in ruins, and its gates 
have been destroyed by fire. Let us rebuild the wall of Jerusalem and end this 
disgrace!” Nehemiah 2:17 (NLT) 
 
“So on October 2, the wall was finished—just fifty-two days after we had begun.” 
  Nehemiah 6:15 (NLT) 
 
 

THREE STEPS TO GO FROM DREAM TO DECISION 
 
 
“The king asked, ‘Well, how can I help you?’ With a prayer to the God of heaven, I 
replied, ‘If it please the king, and if you are pleased with me, your servant, send me 
to Judah to rebuild the city where my ancestors are buried.’”  
  Nehemiah 2:4–5 (NLT)  
 
 

1.  _______________________ 
 

• God's dreams start, continue, and finish with prayer.  
 
“And the king granted these requests, because the gracious hand of God was upon 
me.” Nehemiah 2:8b (NLT)  
 

• A dream without prayer can become a nightmare! 
 
 

2.  _______________________ 
 

• A dream without a plan is a wish.  
 
“God has now revealed to us his mysterious will regarding Christ—which is to 
fulfill his own good plan. And this is the plan: At the right time he will bring 
everything together under the authority of Christ—everything in heaven and on 
earth. Furthermore, because we are united with Christ, we have received an 
inheritance from God, for he chose us in advance, and he makes everything work 
out according to his plan.” Ephesians 1:9–11 (NLT) 
 
“Do your planning and prepare your fields before building your house.” 
  Proverbs 24:27 (NLT) 
 
 

3.  _______________________ 
 
“Then I told them about how the gracious hand of God had been on me, and 
about my conversation with the king. They replied at once, ‘Yes, let’s rebuild the 
wall!’ So they began the good work.”  Nehemiah 2:18 (NLT) 
 

• A dream without execution becomes hallucination.  
 
“Lazy people don’t even cook the game they catch, but the diligent make use of 
everything they find.”  Proverbs 12:27 (NLT)  
 
“Lazy people take food in their hand but don’t even lift it to their mouth.” 
  Proverbs 26:15 (NLT) 
 
 
What has God already placed into your hands?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. heart  2. hands  3. pray  4. plan  5. do 
 



 

 

 

2.  ___________________ 

 

• 沒有計劃的夢想，只是個願望 

 

「現在，上帝向我們顯明了他奧秘的計劃。這計劃是關於基督的，為要實現上帝自

己的美意。這個計劃就是：時候一到，上帝就會使天上地上所有的一切都歸在基督

的權柄之下。並且，我們因着與基督聯合，就得到了從上帝而來的產業；因為他預

先揀選了我們，使一切都按照他的計劃而實現。」 

  以弗所書 1:9-11 (新普及譯本) 

 

「你要事先籌劃，預備土地，然後才建造你的房屋。」 箴言 24:27 (新普及譯本) 

 

 

3.  ___________________ 

 

「我又告訴他們，上帝的恩手是如何幫助我的，還有我跟王之間的對話是怎樣的。 

他們立刻回答說：『好，我們重建城牆吧！』於是他們展開了這項美好的工程。」 

  尼希米記 2:18 (新普及譯本) 

 

• 沒有執行的夢想會變成幻覺 

 

「懶惰的人捕獲獵物也不去烹煮，勤勞的人卻善用他所得的一切。」 

  箴言 12:27 (新普及譯本) 

 

「懶人的手拿着食物，卻懶得舉起來送入口中。」 箴言 26:15 (新普及譯本) 

 

 

上帝已把甚麼放在你的手中？ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

1. 心  2. 手  3. 祈禱  4. 計劃  5. 行動 

 

使夢想成為現實 
造．夢（二） 
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「我聽到這些話，就坐下來哭泣，甚至一連幾天都在悲哀、禁食，並向天上的上帝

禱告。」 尼希米記 1:4 (新普及譯本) 

 

 

上帝關注甚麼問題，需要進入我的心裏？ 

 

 

除非問題先觸動我的_________________，它不會觸及我的_________________ 

 

「你們非常清楚我們處於甚麼樣的困境，耶路撒冷成了一片廢墟，城門也被火燒毀

了。讓我們重建耶路撒冷的城牆，除去這個恥辱吧！」  

  尼希米記 2:17 (新普及譯本) 

 

「在 10 月 2 日，就是我們開工五十二天之後，城牆建造完成了。」 

  尼希米記 6:15 (新普及譯本) 

 

 

從夢想到決定的三個步驟 

 

 

「王問我說：『那我可以怎樣幫你呢？』我就向天上的上帝禱告，然後回答：『如

果王認為合宜，如果你的僕人承蒙王的厚愛，就請派我到猶大去，重建埋葬我祖先

的那座城。』」 尼希米記 2:4-5 (新普及譯本) 

 

 

1.  ___________________ 

 

• 上帝的夢想是以禱告開始、延續和達成的 

 

「王同意了這些請求，因為上帝的恩手幫助我。」 

  尼希米記 2:8 下 (新普及譯本) 

 

• 沒有禱告的夢想，會變成噩夢 

 


